
Protokół nr 23/2016

posiedzenia Komisji Sfery Społecznej

Rady Miasta Luboń

z dnia 4 kwietnia 2016 r.

Posiedzenie  rozpoczęło się o godz. 17 00, zakończyło o godz. 18 00

Obecność zgodnie z listą obecności [ zał. nr 1 ]

Przewodnicząca  KSS  sprawdziła  prawomocność  posiedzenia  (quorum)  i  zaproponowała

następujący porządek obrad:

1. Otwarcie połączonych Komisji  Sfery Społecznej, Komisji  Organizacyjno Prawnej  i

Rady Seniorów;
2. Projekt uchwały w sprawie Karty Seniora;
3. Wolne głosy i wnioski;
4. Przyjęcie protokołu nr 22.

Ad. 1

          Przybyłych na posiedzenie połączonych komisji: Sfery Społecznej i Organizacyjno –

Prawnej  powitali  przewodniczący  KOP Paweł  Wolniewicz.  W posiedzeniu  wzięli  udział

członkowie Rady Seniora.

Przewodniczący  KOP  Paweł  Wolniewicz  poprosił  o  zabranie  głosu  przedstawicielowi

wnioskujących radnych. 

Radny Marek Samulczyk – w mieście działa Uniwersytet III wieku, Dom Senior – Wigor i

widać, ze jest zapotrzebowanie na aktywność mieszkańców w wieku powyżej 60 roku życia. 

Radny  Jakub  Bielawski  –  (prezentując  stronę  Karty  Seniora  miasta  Łódź)  zaznaczył,  że

projekt  uchwały wzorowany jest   na mieście  Łodzi.  Omówił  główne założenia  programu



i korzyści dla seniorów wynikające z przyjęcia projektu.

Radna RS  Maria Nowakowska zauważyła, że pomysł jest dobry, ale  punkty są w rękach

prywatnych i czy znajdą się chętni sponsorzy?

Radna Dorota Franek – czy była to (w Łodzi) inicjatywa zewnętrzna, czy przyjęta uchwałą

miasta?

Rady Jakub Bielawski – była to cześć szerszego programu przyjętej uchwałą miasta.

Radny  Paweł  Wolniewicz  –  taka  karta  jest  analogiczna  do  Kart  Dużej  Rodziny,  której

współautorką jest obecna p. burmistrz.

Burmistrz  Małgorzata  Machalska  –  zauważyła,  że  to  bardzo  dobry  wniosek,  ale  trzeba

konkretów. Nie chodzi o wprowadzenie zwykłej plastykowej karty, tylko o realne korzyści dla

seniorów. Można zakupić takie karty za ok. 4 tys., ale po co? Czego oczekują seniorzy?

Burmistrz Małgorzata Machalska przedstawiła plany jakie podjęła, żeby zaoferować seniorom

(65 – 70 lat) bilet  roczny na komunikację za 50 zł.  To kosztowałoby miasto ok. 104 tys.

rocznie,  dla  około  2  tys.  seniorów.  Niestety  na  takie  rozwiązanie  nie  zgodziły  się

podpoznańskie gminy m.in. Mosina czy Suchy Las. 

Burmistrz zwróciła uwagę, że najpierw powinniśmy zadbać o szczegóły m.in. regulamin, czy

zadbać już o potencjalnych o kontrahentów programu. Teraz praca skierowana jest na budżet

obywatelski. Zaraz po ukończeniu prac można zając się Kartą Seniora. Rada ma 3 miesiące

od złożenia projektu uchwały na ewentualne przyjęcie programu. W mieście jest ok. 8 tys.

seniorów. Karty Dużej  Rodziny,  która obejmuje ok.  250 rodzin,  obejmuje takie  firmy jak

m.in. : Skrzat, Lumedica, basen ,,Na fali’’, Western City,  żłobki, przedszkola itp.

Radny Jakub Bielawski  w imieniu wnioskodawców zaoferował  rozmowy z ewentualnymi

sponsorami. 

Radna  RS  Maria  Błaszczak  –  uważa,  że  najpierw  trzeba  uzgodnić  szczegóły  i  konkrety,

a dopiero później zając się uchwałą.

Radna Magdalena Patej – wyraziła opinię, że  trzeba rozmawiać - po to tutaj jesteśmy!

Radny Piotr Izydorski – nie zaczynajmy czegoś od końca. Najpierw rozmowy o potrzebach,

np. w sferze medycznej, a dopiero potem uchwała. 



Radny Marek Samulczyk – zwrócił uwagę, że sam może chodzić po sponsorach.

Radna RS Maria Nowakowska – zgłaszam konkretne potrzeby seniorów np. zakupy, leczenie

(np. apteki), fryzjer, rozrywka.

Burmistrz Małgorzata Machalska – zauważyła, że niestety przy obecnej polityce prezydenta

miasta Poznań nie ma szans na rozszerzenie Karty Seniora o instytucje miejskie Poznania.

Radny RS Jan Kaczmarek – proponuję również ubezpieczenia samochodów.

Radny Marek Samulczyk – a co miasto może zaoferować? 

Burmistrz  Małgorzata  Machalska  –  LOSIR,  na  poprzednich  sesjach  zmieniono  regulamin

i  teraz  jest  taka  możliwość.  Pani  burmistrz  zwróciła  także  uwagę,  że  jako  radna

przygotowując projekt uchwały o Karcie Dużej Rodziny przygotowała wszelkie regulaminy,

załączniki,  niezbędne  zarządzenia  dla  burmistrza  i  prowadziła  rozmowy  ze  sponsorami.

Zgłoszony przez radnych projekt można napisać przez 30 minut, tu chodzi o konkrety. 

Radna Teresa Zygmanowska – zwracając się do radnego Marka Samulczyka zwróciła uwagę,

że jest ma błędną opinię, że radni chcą torpedować ten projekt. Wyraziła opinię, że na pewno

wszyscy  radni  będą  za,  ale  to  także  zdanie  Rady  Seniorów,  żeby  najpierw  opracować

szczegóły programu, a potem przyjąć ją w drodze uchwały Rady Miasta. 

Radny Jakub Bielawski – można powołać grupę radnych i przedstawicieli Rady Seniorów,

którzy zajęliby się szczegółami.

Burmistrz  Małgorzata  Machalska  –  zauważyła,  że  jesteśmy  zgodni  co  do  ustalenia

szczegółów, a następnie przyjęcia uchwały. 

Kolejne  spotkanie  w sprawie  projektu  uchwały odbędzie  się  dnia  9  maja  o  godz.  17:00.

Wezmą w nim udział radni Rady Seniorów i radni KSS i KOP. 

 

 Ad. 2

         Przewodnicząca KSS wyznaczyła kolejne posiedzenie komisji na dzień 20 kwietnia



o godz. 16:30 w Domu Senior  - Wigor.

Radny Andrzej  Okupniak  zwrócił  uwagę na  powstające  ,,Salony gier’’,  szczególnie  na  te

powstałe w pobliżu szkół. Zauważył, że w takich miejscach powinny być częstsze kontrole

Straży Miejskiej. 

Ad. 3

Przebieg głosowania nad protokołem nr 22/2016:

za- 6

przeciw – 0 

wstrzymało się – 0

       Sekretarz                                Przewodniczący

Michał Szwacki                                   Dorota Franek


